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PROTOKÓŁ NR XVIII/18/ 2012 
Z SESJI RADY GMINY  PAKOSŁAW 

Z DNIA 30  MAJA 2012 ROKU 
 
Ad.1 
 
Otwarcie obrad. 
 
 Po wypowiedzeniu przez Przewodniczącego Rady Gminy 
Pakosław Antoniego Sędłaka  formuły „Otwieram XVIII Sesję Rady Gminy Pakosław” 
otworzył obrady o godz.13,00, miejsce obrad – sala narad Urzędu Gminy 
Po powitaniu radnych, sołtysów i gości:  Pana Kazimierza Chudego - Wójta Gminy, Pana 
Łukasza Burkiewicza - Zastępcę Wójta, Panią Barbarę Konopkę – Sekretarz Gminy, Panią 
Teresę Miernik - Skarbnik Gminy, Panią Dorotę Matuszak – Kierownik Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej, Pana Macieja Świerzewskiegio –Radca Prawny, Pana Mariana 
Maćkowiaka – radny powiatowy, mieszkańców Pakosławia (protestujący przeciwko  
lokalizacji biogazownii) , Karola Pośpiech – redaktor Życia Rawicza, Przewodniczący Rady 
Gminy stwierdził, że rada jest władna  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. 
W radzie zasiada 15 radnych. Podczas stwierdzenia quorum  na sesji obecnych jest 12 
radnych. 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 
1.Urszula Szymkowiak – Osiek 
2.Zbigniew Paca – Kubeczki /projekt uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu/ 
Radny nieobecny nieusprawiedliwiony: 
1.Mirosław Biechowiak - Sowy 
Lista obecności stanowi złącznik nr 1 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy  wniósł zmianę do porządku obrad. 
Proponuje wprowadzenie  tematu : 
1.Biogaz – odnawialna energia z przyszłością. 
natomiast wycofanie z porządku obrad  projektu uchwały w sprawie: 
- zatwierdzenia taryf zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 
-  przystąpienia i przyjęcia statutu do Międzygminnego Związku Gmin Regionu       
Leszczyńskiego.  
12 głosów „za”,0 głosów” przeciwnych, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
Po wprowadzonych zmianach porządek obrad przedstawia się następująco:  
1.Otwarcie XVIII Sesji Rady Gminy. 
  2.Przyjęcie protokołu z  obrad XVII Sesji Rady Gminy Pakosław. 
   3.Biogaz – odnawialna energia z przyszłością. 
   4.Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)przyjęcia sprawozdania  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pakosławiu za 
2011 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej , 
b)zamiaru objęcia udziałów i przystąpienia  do Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z 
o.o. w Lesznie, 
c)wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
d)wygaśnięcie mandatu radnego. 

5.Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 6.Interpelacje i zapytania radnych. 
 7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 8.Wolne głosy i wnioski. 
 9.Zakończenie. 
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Porządek  obrad został przyjęty w wyniku głosowania :12 głosów”za”, 0 głosów”przeciw”,0 
głosów” wstrzymujących się”. 
 

Ad. 2 

 
Przyjęcie protokołu z  obrad XVII Sesji Rady Gminy Pakosław. 
 

Protokół nr XVII/17/2012  z sesji Rady Gminy Pakosław  z dnia 25 kwietnia  2012 r.  r. został 
przyjęty w wyniku głosowania: 12 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
 
Ad.3 
 
Biogaz – odnawialna energia z przyszłością. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że Wójt Gminy otrzymał protest od mieszkańców 
Pakosławia  ul. Leśna i Podgórze w sprawie budowy biogazowi w Pakosławiu , po czym 
udzielił głosu Panu Pawłowi Skrzypek – przedstawicielowi komitetu   protestującego . 
Pan Paweł Skrzypek na wstępie powiedział, że nie jesteśmy przeciwni budowie biogazowi, 
ale jesteśmy zdecydowanie przeciwni proponowanej lokalizacji- tak o powstaniu instalacji w 
okolicy oczyszczalni ścieków i domów jednorodzinnych. Odniósł się do artykułów autorstwa 
Wójta Gminy   w sprawie Biogaz – odnawialna energia  z przyszłością które ukazały się na 
stronie www.pakoslaw.pl .Powiedział, że zdaniem mieszkańców, sprawa wygląda inaczej- 
artykuł pana wójta, w naszym przekonaniu, jest w wielu fragmentach przekłamany, zaistniała 
manipulacja informacją. Nasza petycja była zgoła odmienna. Nie jesteśmy  przeciwnikami 
biogazowni. Lokalizacja jest błędem, bardzo niekorzystnym i nieprzemyślanym 
rozwiązaniem. Piotr  Skrzypek, jeden z protestujących mieszkańców powiedział, że 
wprowadza się nas w błąd w kwestii inwestora. Wniosek o wydanie decyzji  środowiskowej 
złożyła firma Biogazownia Pakosław, a w artykule napisano, że inwestorem jest Econ 
Energia.. 
Pan Paweł Skrzypek powiedział, że protestujący uważają, że raport oddziaływania inwestycji 
na środowisko, opracowany przez inwestora jest niekompletny. Zawiera bardzo dużo  
niezgodności, braków, które należałoby uzupełnić. Został sporządzony zbyt ogólnikowo.  
 
Na salę obrad wszedł radny Mirosław Biechowiak. 
W radzie zasiada 15 radnych. Podczas trwania obrad   na sesji obecnych jest 13 radnych. 
 
Brakuje wielu istotnych danych na temat;  rodzaju substratów, używanych do produkcji 
biogazu, procentowego udziału składników, ogólnej ilości potrzebnej do normatywnej, 
codziennej pracy biogazowni, rocznego spożycia  substratów. Dokładnego opisu konstrukcji i 
funkcji obiektów nazwanych w raporcie, jako zbiornik wstępny, zbiornik  końcowy, 
wyjaśnienia z jakich materiałów  będą wykonywane zbiorniki, czy będą zabezpieczone przed 
rozprzestrzenianiem się odoru. Dokładnego opisu konstrukcji  i funkcji obiektów nazwanych 
w planie sytuacyjnym jako silosy. Charakterystyki procesu rozładunku, magazynowania i 
podawania substratów pod zbiorniki fermentacyjne.  Tych podstawowych danych w ogóle nie 
było w raporcie. Dodał, że inwestycja spowoduje wzmożony  ruch pojazdów. 



 3 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radzie zależy na tym ,żeby ten problem był 
rozwiązany. W tej kwestii muszą się wypowiedzieć fachowcy. Z raportu będzie wynikało, czy 
ta  lokalizacja może być.  
Wójt Gminy powiedział, że dobrze iż doszło do tego spotkania, bo jest wiele wątpliwości. 
Brakuje też wiedzy w Polsce na temat biogazowni. Ze stanowczością chcę stwierdzić, że 
biogazownia w tej gminie nie jest potrzebna wójtowi. Jest potrzebna rolnikom. Od kilku lat 
uczestniczą oni w szkoleniach i wiedzą ,że nadmiar azotu, metanu będą kierować do 
biogazowni.Skoro inwestor się zjawił, to wskazujemy możliwość, gdzie biogazownia 
mogłaby powstać. Odpowiedzialność za cała inwestycję, jak i lokalizację zgodną z 
przepisami, bierze na siebie inwestor. Inwestycji, takich jak biogazownia  nie prowadzą 
gminy, bo nie prowadzą działalności gospodarczej. 
Tak długo, jak raport zostanie opracowany, to my nie rozpatrujemy   decyzji lokalizacyjnej. 
Decyzja o umiejscowieniu  biogazowni nie została podjęta. Dobrze, że protest społeczny nie 
neguje budowy biogazowi na terenie naszej gminy. Inwestor nas poinformował, że chce się 
spotkać ze wszystkimi mieszkańcami Pakosławia. 
Moim zdaniem, pierwsza lokalizacja przy ul. Rolniczej była najlepsza. W momencie, gdy 
inwestor chciał przystąpić do wykupu gruntu, właścicielka  gruntu postawiła cenę zaporową. 
 
Radna Danuta Pietruszka-Orozco powiedziała, że my radni wiedzieliśmy w tej materii bardzo 
mało. Nie jesteśmy specjalistami w tej sprawie. Tych w naszym kraju jest niewielu, bo jak 
widać są, to projekty i instalacje pionierskie. Postrzegaliśmy budowę biogazowni jako 
panaceum na rozwiązanie  problemów dla rolników, że się mogą pozbyć gnojowicy  i tego co 
im zbywa. Gdy jeszcze rozważano pierwszą lokalizację na ul. Rolniczej, to widzieliśmy 
ciepło. Miało ono pójść do gimnazjum , hali sportowej, pałacu, czyli same  plusy. Nieznane 
nam były zagrożenia. Na podstawie tego, co  panowie nam przedstawili, tych plusów na 
dzisiaj jest naprawdę niewiele. Zagrożeń jest bardzo dużo. Dzięki temu spotkaniu mamy 
szerszą wiedzę. Gdy będziemy podejmować decyzje, to będą one świadome. 
 
Korespondencja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował  mieszkańcom Pakosławia za  obszernie 
przygotowany materiał dot. biogazowni po czym ogłosił 10 minutową  przerwę w obradach. 
Mieszkańcy Pakosławia ul. Leśna i Podgórze opuścili salę narad. 
 
Po przerwie na sali obrad obecnych jest 13 radnych.  
 
Ad. 4 
 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

a)przyjęcia sprawozdania  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pakosławiu 
za 2011 rok oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej , 

 
                Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że na podstawie ustawy. o pomocy 
społecznej  Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej składa corocznie 
sprawozdanie z działalności ośrodka oraz przedstawia potrzeby w zakresie pomocy 
społecznej. 
Projekt uchwały został prezentowany przez kierownika GOPS -u Dorotę Matuszak na 
posiedzeniach komisji i został przyjęty. 
Projekt uchwały został odczytany. 
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Radny Wiesław Krzyżosiak powiedział, by rada pamiętała o potrzebach GOPS-u i 
zapewnieniu środków finansowych w budżecie gminy na  2013 rok  
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w sprawozdaniu przedstawiono  szczegółowo 
między innymi :  świadczenia pieniężne, niepieniężne, rodzinne, opiekuńcze,  inne działania 
GOPS-u  jak: Terapia z Mamą, program Równać szanse, spotkania informacyjne dla osób 
zwalnianych z pracy, tworzenie Spółdzielni Socjalnych, projekt ‘Mogę Potrafie Teraz  oraz 
wykaz potrzeb z zakresu Pomocy Społecznej  a są to ;  
1. Zatrudnienie psychologa  lub zwiększenie godzin przyjęć zatrudnionego psychologa –  
    rozszerzenie pomocy, konsultacji, terapii i szkoleń dla indywidualnych podopiecznych –  
    klientów Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, Zespołu Interdyscyplinarnego, szkół. 
2. Zatrudnienie radcy prawnego na umowę  - np. 1 x w tygodniu na 8 godzin.  
3. Zwiększenie środków na wypłatę zasiłków celowych, celowych specjalnych, odpłatności  
    gminy za pobyt w Domu Pomocy Społecznej, usług opiekuńczych w miejscu  
    zamieszkania; 
4. Utworzenie pośrednictwa specjalistycznego – rodzinnego; 
5. Podejmowanie działań służących aktywizacji osób marginalizowanych oraz zagrożonych  
    wykluczeniem społecznym; 
6. Pozyskanie dodatkowego pomieszczenia dla GOPS-u , celem zachowania intymności 
prowadzonych rozmów. 
7. Zatrudnienie asystenta rodziny. 
Uchwała Nr XVIII/139/2012 Rady Gminy Pakosław z dnia 30 maja 2012  r. w sprawie  
przyjęcia sprawozdania  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pakosławiu za 2011 rok 
oraz potrzeb w zakresie pomocy społecznej , została podjęta w wyniku głosowania: 13 
głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosach „wstrzymujących się”. 
Uchwała Nr XVIII/139/2012  stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

b)zamiaru objęcia udziałów i przystąpienia  do Miejskiego Zakładu Oczyszczania 
Sp. z o.o. w Lesznie, 

 
 
Przewodniczący Rady Gminy przekazał, że z dniem 1 stycznia 2012 roku weszła  w życie 
ustawa o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Gmina ma 18 
miesięcy na wprowadzenie nowego systemu gospodarki odpadami komunalnymi . 

W „Planie Gospodarki Odpadami dla Województwa Wielkopolskiego na lata 2012-2017” 
gmina Pakosław została przypisana do instalacji zagospodarowania odpadami w Trzebani, 
prowadzonej przez Miejski Zakład Oczyszczania Sp. z o.o. w Lesznie.  

Udziałowcy Spółki wystąpili do Gminy Pakosław z propozycją objęcia udziałów w spółce. 
Przystąpienie Gminy Pakosław do Miejskiego Zakładu Oczyszczania w Lesznie umożliwi 
współpracę wszystkich gmin - będących udziałowcami - na partnerskich zasadach oraz 
współdecydowanie o działalności spółki.  

Projekt uchwały został odczytany. 
Uchwała Nr XVIII/140/2012 Rady Gminy Pakosław z dnia 30 maja 2012  r. w sprawie  
zamiaru objęcia udziałów i przystąpienia  do Miejskiego Zakładu Oczyszczania Sp. z o.o. w 
Lesznie, , została podjęta w wyniku głosowania: 9 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 3 głosach 
„wstrzymujących się”. 
Uchwała Nr XVIII/140/2012  stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

d)wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości 
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Przewodniczący Rady Gminy przekazał, że podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości ma na celu zabezpieczanie terenu w centrum miejscowości 
Podborowo, który będzie mógł zostać przeznaczony na budowę placu zabaw. Potrzebę 
powstania placu zabaw w miejscowości Podborowo sygnalizują mieszkańcy oraz radni Rady 
Gminy Pakosław. W celu pozyskania środków zewnętrznych na realizację zadania 
związanego z budową placu zabaw Gmina Pakosław winna być właścicielem terenu, na 
którym  w/w plac ma powstać. Terenem, na którym plac zabaw byłby najkorzystniej 
zlokalizowany (centrum miejscowości Podborowo) należy do osoby prywatnej w związku z 
powyższym zamiana nieruchomości jest uzasadniona   
Radny Aleksander Naglik powiedział, że dziś radni otrzymali projekt  przedmiotowej uchwały i 
powierzchnia znacznie  różni się od pierwotnego projektu uchwały . 
Zastępca Wójta Łukasz Burkiewicz odpowiedział, że dziś  uprawniony geodeta badał, czy można 
działki dzielić, stąd  nastąpiła zmiana, natomiast po podziale geodezyjnym znana będzie dokładna 
powierzchnia. 
Radny Szymon Węcłaś powiedział, że wartość działek jest nieporównywalna, nasza działka jest  
tańsza.  
Odczytano projekt uchwały. 
Uchwała Nr XVIII/141/2012 Rady Gminy Pakosław z dnia 30 maja 2012  r. w sprawie  
wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości została podjęta w wyniku głosowania: 13 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Uchwała Nr XVIII/141/2012  stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

e)wygaśnięcie mandatu radnego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że  w dniu 14 maja  2012 r. Wójt Gminy otrzymał z 
Sądu Rejonowego w Rawiczu zawiadomienie iż postępowanie karne wszczęte przeciwko 
radnemu Gminy Pakosław Zbigniewowi Paca zostało zakończone wyrokiem Sądu z dnia 1 
lutego 2012 roku i uprawomocniło się 13 kwietnia 2012 roku. 

 Mając na uwadze powyższe, podjęcie niniejszej uchwały  jest uzasadnione. 
Kolejnym krokiem będzie przesłanie uchwały do Wojewody Wielkopolskiego oraz do 

Komisarza w Lesznie, który poda kalendarz wyborczy do przeprowadzenia wyboru w okręgu 
wyborczym nr 3. 
Uchwała Nr XVIII/142/2012 Rady Gminy Pakosław z dnia 30 maja 2012  r. w sprawie  
wygaśnięcia mandatu radnego  została podjęta w wyniku głosowania: 13 głosów „za”, 0 
głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Uchwała Nr XVIII/142/2012  stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad. 5 
 
Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie  z działalności za okres od  25 kwietnia  2012 roku do 30 
maja  2012 r. , które zostało przyjęte i stanowi załącznik nr 7  do protokołu.  
 
Ad.6 
 
Interpelacje i zapytania radnych. 
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Radny Aleksander Naglik zapytał czy właściciel gruntu tj. Gminna Spółdzielna ‘SCH’ 
odprowadza podatek do Urzędu Gminy za prowadzony przed restauracją w Pakosławiu  
handel obwoźny ? 
Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że została przeprowadzona rozmowa z 
kierownikiem Zarządu Dróg Panem Henrykiem Lipowczykiem by został postawiony znak 
zakaz  prowadzenia handlu.  
Radny Wiesław Krzyżosiak powiedział, że Wójt Gminy nie wspomniał w swym 
sprawozdaniu o turnieju 1 maja które organizowała LOK i LZS. 
 
Radny Antoni Wojtyś zadał pytanie – co dalej  z pracami na boisku w Sworowie? 
 
Radny Wiesław Krzyżosiak powiedział, że dwa miesiące minęły i dalej podłoga w świetlicy 
wiejskiej w Pomocnie nie  jest poprawiona, a istnieje obawa, że okres gwarancji się skończy . 
 
Ponadto powiedział, że w sali sportowej w Pakosławiu odbył się Dzień Integracji. 
Zainteresowanie było duże jednakże sala była pusta, bo nie było wykładziny. Problem braku 
wykładziny jest nam znany od kiedy  sala istnieje. Jeśli są sponsorzy to należy zakupić 
wykładzinę do sali. 
 
Radny Marek Możejko powiedział,  że z Golejewka do Szpatnicy niedrożny jest rów, należy 
go wyczyścić. 
 
Sołtys wsi Marian Szponik powiedział, że w Pakosławiu ul.22 Stycznia koło sklepu Dino  
powinien stać znak zakaz postoju , a nie zatrzymywania, 
 
Ad.7 
 
 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
  
Wójt Gminy powiedział, że odpowiedzi na zgłoszone interpelacje zostaną udzielone formą 
pisemną . 
 
Ponadto powiedział, że na kolejną sesję zostaną przygotowane  projekty uchwał w sprawie 
opłaty targowej, zmiana budżetu w tym zabezpieczenie  środków finansowych na boisko w 
Sworowie, plac zabaw w Podborowie, zakup wykładziny do sali sportowej w Pakosławiu. 
Przekazał sołtysowi wsi Pakosław  Marianowi Szponikowi, iż zgłoszono uwagę na komisji 
kultury ,a dotyczy obcięcia gałęzi na ul. 22 Stycznia, gdyż zasłaniają lustro w związku z tym 
jest zła widoczność. dla kierowców. 
 Radna Zofia Kusztelak powiedziała, że Wójt Gminy powiedział o proponowanej zmianie 
budżetu, lecz nie powiedział o zabezpieczeniu środków finansowych na drogę gminna 
Golejewko-Ostrobudki. 
Wójt Gminy odpowiedział, że do remontu drogi Golejewko-Ostrobudki wróci po półroczu. 
 
Ad. 8 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że  sesja absolutoryjna planowana jest na dzień 25 
czerwca, odczytał treść podziękowania od Wójta Gminy Paszowice za wspólną zabawę i 
możliwość integracji przedstawicieli samorządu Gminy Paszowice i Pakosław.  
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Ad. 9 
 
Zakończenie. 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Rady  Gminy po wypowiedzeniu 
formuły „ w związku z wyczerpaniem porządku obrad XVIII Sesję Rady Gminy  Pakosław 
uważam za zamkniętą” . 
 
Protokołowała:K.Szumna                                                     Przewodniczący Rady 
                                                                                                   /-/Antoni Sędłak 
 
 
 
 
 
 


